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”Som opfølgende spørgsmål til svar på SOU alm. del spm. 11 (2014-2015), vil 

ministeren indkalde relevante parter, bl.a. KL og Danske Handicaporganisationer 

til en drøftelse om ledsagerproblematikken?” 

 

 

 

Generelt i forhold til ledsageordningen skal det understreges, at ordningen er et 

supplement til og ikke en erstatning for anden hjælp efter serviceloven. Det er 

derfor min opfattelse, at det ikke vil være hensigtsmæssigt, hvis der gives mu-

lighed for, at ledsageordningen kan anvendes til ikke-selvvalgte aktiviteter.  

 

Hvis det gøres muligt at benytte ledsagetimer til ikke-selvvalgte aktiviteter som 

f.eks. lægeordineret træning, kan der opstå risiko for, at ledsageordningen mi-

ster sin værdi for den enkelte borger. Desuden kan kerneformålet med ordnin-

gen, som er at medvirke til inklusion i samfundet og give mulighed for at deltage 

i selvvalgte aktiviteter uden for hjemmet, gå tabt. Kravet om selvvalgte aktivite-

ter bør derfor opretholdes af hensyn til borgerne.  

 

Dernæst er det min opfattelse ift. de konkrete udfordringer med ledsagelse til 

træning, der har været rejst her i efteråret, at sådanne udfordringer bør løses 

lokalt inden for de nuværende lovgivningsmæssige rammer. På denne baggrund, 

og da ministeriet ikke har kendskab til lignende udfordringer i andre kommuner, 

findes der ikke grundlag for at indkalde til en mere generel drøftelse.  
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